
 

 

Titel: Speech voor grootschalige duurzame energieopwekking 

Spreker: Ronnie Lauxen, namens Utrecht Klimaatneutraal 2030 

Locatie: Nieuwegein, commissievergadering Ruimtelijke ordening en Milieu. 

Datum: 9 mei 2019 

 

Ik ben Ronnie Lauxen, 38 jaar en woon in Utrecht. Ik sta hier vandaag 

namens Utrecht Klimaat Neutraal 2030. Utrecht Klimaat Neutraal 2030 is 

een club relatief jonge mensen. Wij maken onze zorgen over de invloed van 

klimaatverandering op de omgeving waar we allemaal wonen, werken en 

liefhebben. Wij vertrouwen de wetenschap die zegt dat we onze fossiel 

opgewekte energie binnen enkele tientallen jaren volledig moeten 

uitfaseren en vervangen door duurzaam opgewekte energie. Hier in de buurt 

in polder Rijnenburg willen lokale initatiefnemers grootschalig duurzame 

energie ontwikkelen, en in deze zaal heeft heeft iedereen daar denk ik 

wel een mening over. 

 

Enkele cijfers die de laatste tijd langs zijn gekomen in de discussie 

rond Rijnenburg:  

1) Om 10% van alle energie op te wekken die we in Utrecht gebruiken 

dienen we álle platte daken in de stad die daartoe geschikt zijn te 

bedekken met zonnepanelen. Volgens het huidige plan dient 50% van die 

daken in 2030 voorzien te zijn van zonnepanelen. 

2) Om nog eens 10% aan energie op te wekken dienen we het huidige plan 

voor Rijnenburg maximaal te benutten wat betreft zonne- én windenergie. 

Áls het zover komt om dat project aan te leggen, is het pas rond 2025 af.  

3) U voelt hem aankomen: wat doen we met de andere 80%? Het huidige tempo 

gaat er niet toe leiden dat we in enkele decennia volledig zijn 

overgeschakeld op duurzame energie. 

 

Willen we alleen al de stad Utrecht duurzaam van stroom voorzien dan 

hebben we nog eens 8 Rijnenburgen nodig. En natuurlijk draait het hier 

vandaag niet alléén om Utrecht; alle dorpen en steden om Utrecht heen 

hebben precies dezelfde uitdaging, en moeten vanwege klimaatverandering 

eveneens overstappen op duurzame energie. Hoeveel Rijnenburgen zijn dat? 

12? 15? Beste leden van de gemeenteraad van Nieuwegein en beste publiek, 

de discussie die we nu hebben rondom Rijnenburg is een die we nog veel 

vaker met elkaar moeten gaan voeren. In feite is dit project de 

lakmoesproef over of wij allen in staat, zijn om sámen onze eigen 

toekomst duurzaam - maar óók leefbaar - in te richten. 

 

Tot besluit: 

 

Waarom is dit zo'n felle discussie? Omdat aan de ene kant bewoners zich 

onvoldoende gehoord vinden en vrezen enkel de nadelen te plukken en te 

moeten toezien hoe de voordelen waaronder de winst naar een klein groepje 

mensen gaan. En omdat aan de andere kant de mensen die begrijpen hoe erg 

het klimaat er aan toe is, dat we vanwege klimaatverandering gigantische 

stappen moeten zetten willen we ons land leefbaar houden, dat mensen 

vrezen dat elke vorm van grootschalige duurzame energieopwekking sneuvelt 

omdat we er niet samen uit kunnen komen. Beide kampen maken zich in mijn 

ogen terecht zorgen. En daarom vraag ik u allen; hoe kunnen we sámen 

regelen dat we én komende jaren overstappen op grootschalige duurzame 

energie, én de meeste voordelen leggen bij zij die de meeste nadelen 

ondervinden? Wij allen, u en ik, ziten sámen in diezelfde boot die 

klimaatverandering heet; wij zullen hier daarom ook sámen uit moeten 

komen. Een andere optie zie ik niet. 



 

Dank voor uw aandacht. 


